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Hlavní diskuzní otázky

Jak by měla vypadat strategie 
státu při zavádění čisté mobility 
v nákladní dopravě?

Co se v tomto směru musí objevit 
v aktualizaci NAP CM? 

Jaké pobídky by Vás dokázaly 
přesvědčit k pořízení bezemisního 
vozidla?

Máte nějaké konkrétní plány 
z hlediska zavádění bezemisních 
vozidel?

Vidíte překážku ve způsobu 
vlastnictví a provozu vozidel, 
např. z hlediska motivace 

k zavádění/možné formy podpory

Uvažovali jste o tom, jak řešit 

dobíjecí infrastrukturu?

Co očekáváte od veřejně přístupné 

dobíjecí infrastruktury a jaký vliv 

bude mít její kvalita na Vaše 

rozhodování, pokud jde o přechod 

na bezemisní nákladní vozidla?



Hlavní výstupy – aktualizace NAP CM a čistá nákladní doprava 

Pořizovací cena 
elektrokamionu 3krát vyšší 

(300.000EUR) = nutná 
min. dotace 40-100 000 

EUR

Možnost komplexních 
projektů (podpora 

vozidel + dobíjecích 
stanic v provozovně 

dopravce

Nepřímé finanční pobídky 
(výrazná úleva z mýta, 
silniční daň, parkování 

zdarma) + zrušit omezení 
(vjezd do tunelu Blanka či 

center měst)

Nezapomínat na jiné 
alternativy (LNG) – zvážit 

podporu nákupu                 
20 000 EUR/40% 
cenového rozdílu 



Hlavní výstupy – pořizování bezemisních vozidel 

Realita (počty pořízených 
elektrokamionů) velmi 

skromná (pilotní projekty), 
plány do budoucna zde ale 

jsou (cca do roku 2030)

Mezinárodní společnosti 
mají vize/očekávání 

vyšší (cca 70% 
pořízených vozidel do 

roku 2030)

Výrobci vozidel už mají 
elektr. nákladní auta v 

nabídce (např. MAN eTGE,
Mercedes Actros, Fuso

Ecanter), plány jsou 
ambiciózní  (eActros

LongHaul)



Hlavní výstupy – očekávání ve vztahu k dobíjecí infrastruktuře 

Rozvoj dobíjecí 
infrastruktury v 
provozovně už začal ale 
ne všude mají na to 
prostředky 

Dobíjení na vlastní 
základně je primární, 
ale veřejná dobíjecí 
infrastruktura zvyšuje 
flexibilitu dojezdu 

Dobíjení s adekvátní 
kapacitou (využití během 
bezpečnostních 
přestávek/vykládka zboží)

Potřebný dojezd na jedno  
nabití 600km.  
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